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Gasilci in požarna varnost na Koroški Beli

Požarna bramba, kakor se je takrat imenovala, je bila ustanovljena leta 1897. Ko pišem 
teh nekaj spominov, štejemo že 116-letnico. Naši predniki so že takrat vedeli, kako 
potrebna je gasilska organizacija, da so stopili skupaj v vsaki nesreči, pa naj bo to 
vodna ujma, požar ali kaj drugega.
Naše društvo deluje na velikem prostoru. Svoj čas je pokrivalo vasi Potoki, Javornik, 
Javorniški Rovt in Koroška Bela. Da je bil teren bolje pokrit, smo imeli na Potokih 
in v Javorniškem Rovtu gasilske trojke. Gasilci v teh 116 letih nismo nikoli počivali 
ali mirovali. Vedno smo si prizadevali za izboljšave in napredek za ljudi in sámo vas. 
Prvi gasilski dom je bila lesena baraka. Še za to je bila velika borba, kje bo stala: 
ali pri glavni cesti ali na Vasi. Naši zaslužni ustanovitelji se niso dali, čeprav so 
zaradi tega morali na sodišče. To je bila borba župana in gasilcev za gasilski dom.  

Anton Konič

Gasilska četa ob 10. obletnici leta 1907 (kopijo hrani Anton Konič)
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Sam dom na Koroški Beli se je od lesene barake skozi leta stalno spreminjal na boljše. V 
začetku so imeli ročno brizgalno, za katero je bilo pri črpanju vode potrebnih šest mož. 
Prevoz je bil možen s konjsko vprego. Tudi prva motorna brizgalna je bila nameščena 
na za to prilagojenem vozu. Danes je vse to v modernih gasilskih avtomobilih. Za 
naštete naprave je bilo potrebnega veliko strokovnega znanja in izpopolnjevanja, kar 
je pomenilo ogromno prostovoljnega dela. Društvo na Koroški Beli se lahko pohvali z 
zelo dobrim in aktivnim članstvom. Imamo tudi žensko desetino in, na srečo, tudi dosti 
obetavne mladine. Na 116. občnem zboru smo izvolili prvo žensko predsednico Erzar 
Jano, kar je hvalevredno.
Še nekaj besed o gasilskem društvu v Javorniškem Rovtu. Med mojim predsedovanjem 
na Beli so se iz Javorniškega Rovta odločili, da grejo na svoje. Z ogromno prostovoljnega 
dela so zgradili dom na parceli, kjer je bila nekoč osnovna šola. Z njimi je bilo lepo 
sodelovati, saj je cela vas v Rovtih živela z enim duhom, da dobijo prepotreben objekt, 
ki je bil slovesno odprt 2. septembra 1984. Ta dom jim služi za vse vaško dogajanje, 
predvsem pa je gasilski dom namenjen požarni varnosti. 
Gasilci smo se znali tudi poveseliti. Vsako leto je prvo nedeljo po velikem šmarnu (15. 8.) 
bila gasilska veselica. Izkupiček od veselice je bil namenjen stroškom  tekočega dela in 
nakupu orodja ter obleke. Zaradi pogostih hladnih avgustovskih noči se je termin kasneje 
prestavil na julij. Na ta dan je bil na Beli tudi sejem. V centru vasi je bilo veliko stojnic.
Takšno je bilo dogajanje v našem društvu, prijetno in zabavno in tako še danes rad 
zahajam v Gasilski dom, kjer obujamo spomine na mlada in aktivna leta.

Na pomoč!   

Anton Konič lata 2008 
(hrani Anton Konič)


